

**Statement of the Vice-Chairman**

**Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions (ACABQ)**

**27 March 2018**

**Results of the survey to support the review of the standard rate of reimbursement to troop- and police-contributing countries**

*(ACABQ report: A/72/771, related Secretary-General's report: A/72/728)*

Mr. Chairman,

I will be brief on this subject. As you can see from its report, the Advisory Committee is of the view that the actions to be taken in this regard constitute policy matters to be decided by the General Assembly.

I'll just make a reference to paragraph 4 of the report of the Advisory Committee. The Advisory Committee was informed, upon enquiry, that, based on certain criteria and assumptions, the potential financial implications of an increase of \$1 to the current rate of reimbursement would amount to some \$1 million per annum.

Thank you, Mr. Chairman.

**Déclaration du Vice-Président**

**Déclaration du Président du Comité consultatif pour les questions administratives  
et budgétaires**

**27 mars 2018**

**Résultats de l'enquête révisée sur le calcul des taux standard de remboursement  
aux pays fournisseurs de contingents et de personnel de police**

*(Rapport du Comité consultatif : A/72/771 ; rapport correspondant du Secrétaire général :  
A/72/728)*

Monsieur le Président,

Je serai bref sur ce sujet. Comme indiqué dans son rapport, le Comité consultatif estime que les mesures prévues en la matière touchent à des questions de politique générale qu'il appartient à l'Assemblée générale de trancher.

Je me référerai simplement au paragraphe 4 dudit rapport. Ayant demandé des précisions, le Comité consultatif a été informé que, sur la base de certains critères et hypothèses, une augmentation de 1 dollar du taux actuel de remboursement pourrait engendrer une augmentation globale d'environ 1 million de dollars par an.

Monsieur le Président, je vous remercie.